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Prelegent 1 

Jakie są w ogóle najważniejsze problemy społeczne na terenie państwa gminy? 

Prelegent 2 

Myślę, że wykluczenie społeczne. No też bezrobocia. To po prostu są ogólne takie problemy. My teraz 

właśnie mamy projekt taki związany właśnie z osobami wykluczonymi społecznie. Chodzi o takie 

panie, które są bezrobotne przez dłuższy czas. 

Prelegent 1 

To wykluczenie społeczne,  bezrobocie. Coś jeszcze przychodzi Pani do głowy? 

Prelegent 2 

No myślę, że taka niska świadomość społeczna też. 

Prelegent 1 

A proszę powiedzieć jeszcze nie rozważając państwa działań jako organizacji,  w jaki sposób w ogóle 

zazwyczaj rozwiązuje się te problemy, o których Pani powiedziała? 

Prelegent 2 

Przez konsultacje społeczne, takie informacyjne. 

Prelegent 1 

A organizowane one są przez urząd gminy czy przez….? 

Prelegent 2 

Tak, tak przez gminę,  przez sołectwa.  

Prelegent 1 

A Państwo jako organizacja rozwiązywaniem, minimalizowaniem, których z problemów, jakich 

problemów się zajmujecie?  

Prelegent 2 

No obecnie da się tym wykluczeniem społecznym. Panie, które bardzo długo właśnie nie pracowały, są 

na tak zwanym bezrobociu, mają wielodzietne rodziny z reguły i czują się takie wykluczone społecznie. 

Prelegent 1 

Może mi Pani coś więcej powiedzieć o tym projekcie? 

Prelegent 2 

Część to utworzenie klubu integracji społecznej, zgodnie w wersją nowego profilu usług 

integracyjnych działającego w ramach modelu krajowej sieci reintegracji, to się fachowo nazywa. 

Prelegent 1 

Czy to jest jakiś projekt? No rozumiem, że nie bezpośrednio państwa pomysłu, ale realizowany według 

jakiegoś wzorca takiego odgórnego założonego wszystko, czyli jak macie państwo działać? Tak? 



Prelegent 2 

Tak, tak no bo chodzi tutaj o ministerstwo pracy,  choć tutaj to jest we współpracy z Ministerstwem 

Pracy i Polityki społecznej. Także to jest właśnie tutaj. Współpraca z nimi ścisła. 

Prelegent 1 

Proszę powiedzieć, na czym polegają działania takiego klubu? 

Prelegent 2 

No to są działania właśnie skierowane typowo do tych uczestniczek,  jest ich 11 i polegają między 

innymi właśnie na doradztwie indywidualnym, psychologicznym z pracy socjalnej, doradztwie 

zawodowym i też tutoringu i oprócz tego są też organizowane alternatywne formy spędzania czasu 

wolnego, jak na przykład Nordic Walking. 

Prelegent 1 

Rozumiem, a w poprzednich latach jakieś inicjatywy państwo takie nietypowe podejmowaliście 

może? 

Prelegent 2 

No właśnie mieliśmy taki chwilowy zastój właśnie w poprzednich latach. Bardziej w tym roku siły 

aktywne mieliśmy. 

Prelegent 1 

Rozumiem. Czyli te działania, które teraz państwo podejmujecie na rzecz kobiet długotrwale 

bezrobotnych są realizowane na podstawie takiego scenariusza dostarczonego w zasadzie przez ten 

program, o którym Pani mówiła? 

Prelegent 2 

My musieliśmy opracować harmonogram różnych spotkań  i działań, nasz jest kosztorys, też do tego 

opracowany i przede wszystkim musieliśmy złożyć ofertę tutaj do Ministerstwa, aby pozyskać 

fundusze na realizację tego projektu. 

Prelegent 1 

A czy państwo mieliście taką możliwość decydowania o tym, jakie działania będą podjęte? To znaczy 

co konkretnie będziecie robić? 

Prelegent 2 

Tak, tak, tak to właśnie tutaj 2 osoby opracowywały tą ofertę. My także mieliśmy tutaj rzeczywiście 

wpływ na to. 

Prelegent 1 

I proszę mi powiedzieć od jakiego czasu ten projekt jest realizowany? 

Prelegent 2 

Od 1 maja 2019 roku do końca grudnia tego roku. 

Prelegent 1 



Rozumiem, proszę powiedzieć mi jeszcze, co Pani zdaniem w tych działaniach jest najbardziej 

nietypowego? 

Prelegent 2 

Może takie nietypowe jest właśnie, że jest duży nacisk właśnie na to, żeby te osoby się właśnie 

integrowały w grupie, że są właśnie te atrakcyjne formy spędzania czasu wolnego i jest możliwość po 

prostu spotkania się tych osób, nie tylko indywidualne. Właśnie takie poradnictwo, ale też właśnie 

grupowe. Zajęcia są organizowane dla tej całej grupy. 

Prelegent 1 

A proszę powiedzieć, czy w jakiś sposób włączyliście państwo do tych działań mieszkańców gminy 

poza beneficjentami?  

Prelegent 2 

Tak, tak, chodzi o to, że jest lokalna sieć reintegracji tworzona i do niej należą instytucje z terenu 

gminy. Gmina ogólnie w szerokim pojęciu , no i różne urzędy,  też gminny ośrodek pomocy społecznej. 

Bardzo ścisła jest tutaj współpraca w ramach tego projektu, ale też właśnie lokalni przedsiębiorcy. 

Prelegent 1 

Proszę powiedzieć, czy pojawiały się jakieś trudności, problemy, czy pojawiają się, bo nadal 

realizujecie państwo ten program? 

Prelegent 2 

Tak, tak, no właśnie takie z lokalną siecią reintegracji. To, kiedy są organizowane spotkania takie 

informacyjne, to jest takie trochę słabe zainteresowanie, aczkolwiek myślę, że kiedy będą 

organizowane te szkolenia zawodowe, no to może się, bo tu jest współpraca dość ścisłe z tymi 

podmiotami oraz że tutaj się trochę to zmieni. 

Prelegent 1 

A jakie warsztaty? Jakie szkolenia są zaplanowane dla….? 

Prelegent 2 

Znaczy były warsztaty z pielęgnacji paznokci, wcześniej były właśnie fitness, nordic walking. Takie 

typowe właśnie zajęcia dla pań, a oprócz tego nasze spotkanie indywidualne. Doradztwo, z doradztwa 

psychologicznego, tutaj teraz  jest praca socjalna,  też jest jeszcze. Bo tam się częściowo zaczęło i z 

doradztwa zawodowego. Nie wiem, czy to już wspomniałam? 

Prelegent 1 

Proszę powiedzieć jeszcze, jakie efekty, jeżeli one już są widoczne, no bo ten projekt jeszcze trochę 

będzie trwał. Jakie efekty przyniosła realizacja tych działań na terenie gminy? 

Prelegent 2 

Na pewno, że na pewno są zadowolone z tego, że mają taką możliwość właśnie. Uczestnictwo w tych 

zajęciach klubu integracji społecznej. Na początku to w sumie nie wiedziały, o co chodzi tutaj z tym 

całym projektem. No ale teraz zauważa się, że kiedy są te grupowe właśnie zajęcia organizowane, no 

to zwiększa się frekwencja, więc myślę, że to jest taki efekt, właśnie zainteresowania i i że po prostu 



chwalą sobie te zajęcia, że mogą przyjść i porozmawiać o swoich problemach, trudnościach. Nie 

spotykają się z barierą z naszej strony. 

Prelegent 1 

A czy któraś z pań, czy  którejś z pań udało się znaleźć pracę albo aktywnie szukają pracy? 

Prelegent 2 

Na razie wykazały taką chęć,  zobaczymy, jak to będzie z tymi praktykami zawodowymi, ale chęć na 

pewno wykazują. Na tej zasadzie to się odbywa. 

Prelegent 1 

Proszę powiedzieć, jakie efekty przyniosła realizacja tych działań na terenie gminy? W takim sensie, 

czy udało się osiągnąć rzeczywiście efekt założony, że tak powiem w projekcie, chociaż wiem, że on 

jeszcze trwa. 

Prelegent 2 

Takich ściśle wskaźników to nie ma, że  te osoby muszą iść do pracy i bardziej to chodzi właśnie o taki 

nowy wzór. 

Prelegent 1 

Wychodzi na plus? 

Prelegent 2 

Pobudzanie tej aktywności osób właśnie wykluczonych społecznie. Nie ma tutaj przymusu, że one 

muszą iść do pracy. Tu chyba chodzi właśnie o tą motywację, o zmianę myślenia, o to, żeby w ogóle te 

osoby wyszły z domu i i zrobiły coś dla siebie. Tutaj jest taki priorytet tego projektu. Nie ma jakgdyby 

takiego nacisku, że one muszą pójść do pracy. 

Prelegent q 

OK. 

Prelegent 2 

No właśnie tak to wygląda. 

Prelegent 1 

Proszę powiedzieć, czy w ramach tego działania były stosowane jakieś formy monitorowania procesu 

jego realizacji? 

Prelegent 2 

To znaczy piszemy raporty i sprawozdania. Wysyłamy je do odpowiednich organów także na razie. No i 

też mamy animatorów, są u  nas dwie  animatorki, które nas wspierają, poniekąd one bardziej 

monitorują, zakres tego działania tego klubu.  

Prelegent 1 

A czy będziecie państwo ewoluowali osiągnięte efekty, potem?  

Prelegent 2 



Myślę, że tak. Myślę, że tak, że może tego nie unikniemy. Zresztą też musimy się wykazać 

sprawozdaniem. Na zakończenie projektu rozliczyć się, więc myślę, że to przy okazji też, no będzie 

ewaluacja. 

Prelegent 1 

A czy powstał czy upowszechnialiście państwo w jakiś sposób informacje o tym działaniu? 

Prelegent 2 

Tak, tak,  na stronie właśnie  gminnej,  później na naszej stronie gminy i takimi innymi kanałami typu 

Facebook, Twitter. No także są informacje tutaj przekazywane, jak gdyby szerszej społeczności. 

Prelegent 1 

A czy dzięki temu są jakieś inne ośrodki, czy macie państwo taką w ogóle informację, że jakieś inne 

organizacje albo jakieś ośrodki zainspirowały się państwa doświadczeniami i postanowiły zrobić coś 

takiego samego. 

Prelegent 2 

Na razie jeszcze nie w tym temacie, że to jest tak naprawdę nowy model. I  tak jak mówiłyśmy,  

jesteśmy jeszcze w pracy, więc myślę, że to jeszcze trochę potrwa. Działamy sami, doświadczamy, bo 

takie kluby integracji społecznej województwie kujawsko - pomorskim powstały 3, więc teraz 

niewielka liczba, ale mamy okazję się spotkać i właśnie wymieniać doświadczeniami, gdzie, jak 

właśnie te właśnie zajęcia z reintegracji i tak. 

Prelegent 1 

Mówiła pani tutaj o całym szeregu takich współpracowników,  powiedziałabym, jeśli chodzi o 

organizację inne albo instytucje,  o ośrodki kultury, pani mówiła, czy jeszcze podczas realizacji tych 

działań współpracowaliście państwo  z jakimiś innymi organizacjami, instytucjami? 

Prelegent 2 

Tak, tak pracujemy z dwoma stowarzyszeniami i tutaj ona udostępniła nam bazę danych osób właśnie 

trenerów do przeprowadzenia właśnie zajęć, w tym z klubem, bo tutaj jest świetlica, została nam 

udostępniona. Pośredniczył tutaj gminny ośrodek kultury właśnie na zajęcia daje siedzibę jak gdyby 

tego klubu integracji. 

Prelegent 1 

Proszę powiedzieć, czy przed rozpoczęciem współpracy z danym podmiotem, czy  były jakieś robocze 

spotkania, dyskusje na ten temat?  

Prelegent 2 

Ta,  tak, tak, był,  były. Zanim w ogóle ofertę złożyliśmy, to właśnie były takie spotkania, wszystko z 

animatorkami. 

Prelegent 1 

Rozumiem,  dobrze, bardzo pani dziękuję. Może chciałaby Pani coś dodać?  

Prelegent 2 

Myślę, że nie. 



Prelegent 1 

Dobrze,  bardzo serdecznie dziękuję pani za rozmowę i za czas,  dziękuję. Pozdrawiam. 

Prelegent 2 

Ja również. 

Prelegent 1 

Do widzenia. 

 

 

 

 


